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Internetová diskuze s rektorem ekonomické univerzity v Bratislavě 

 

Rektor Ekonomickej univerzity v Bratislave Prof. Ing. Rudolf Sivák PhD. je od roku 2007 na čele 
najväčšej univerzity na Slovensku, ktorá zabezpečuje na všetkých stupňoch štúdia ucelené 
vzdelávanie v ekonomických a manažérskych študijných programoch.  
 
„Z hľadiska kvality vzdelania je Ekonomická univerzita v Bratislave na porovnateľnej úrovni s 
manažérskymi a ekonomickými fakultami v Európe. Pozorne sledujeme študijné programy 
zahraničných univerzít a ich skúsenosti implementujeme do našich študijných programov. Máme 
podpísané zmluvy o spolupráci so štyridsiatimi renomovanými univerzitami vo svete. 
Každoročne v pedagogickom procese pôsobí 15 až 20 profesorov zo zahraničia,“ povedal 
začiatkom februára pre hnonline rektor R. Sivák. 
 
Rudolf Sivák vyštudoval Národohospodársku fakultu Vysokej školy ekonomickej. Na tejto 
fakulte pôsobil ako prodekan, neskôr ako dekan.  
 
Je členom viacerých redakčných rád odborných časopisov, predsedom redakčnej rady časopisu 
Dane a právo v praxi. Je spoluautorom vysokoškolských učebníc, autorom rady skrípt a desiatok 
vedeckých a odborných štúdií a článkov publikovaných vo vedeckých časopisoch doma a v 
zahraničí. 
 
Spolupracuje so spoločnosťami z hospodárskej praxe. Vo výskumnej a pedagogickej činnosti sa 
venuje otázkam finančnej politiky, rizík a neistôt vo financiách.  
 
Medzi jeho záľuby patrí futbal aj hokej. 
 
Ospravedlňujeme sa, že vzhľadom na množstvo otázok sme vo vyhradenom čase nestihli na 
všetky odpovedať. 

janik 
Trochu oddychovo. Ktorému hokejovému tímu držíte palce a kto bude novým majstrom ligy?  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 18:40:15 
Držím palce dobrému hokeju a nech je majster ten,kto je najlepší. Teším sa však na majstrovstvá 
sveta v hokeji a verím v úspech slovenskej reprezentácie. 
 

Serinak 
Dobry den pan rektor. Moja otazka znie: ci neuvazujete o zorganizovany diskusneho fora na pode 
Ekonomickej univerzite s tematikou kvality studia na univerzite pripadne navrhami na jej 
zlepsenie? Nakolko sa v poslednej dobe v pomerne velkom mnozstve vyskytuju rozne utoky na 
Ekonomicku a vela sa medzi studentmi a vyucujuci o tom diskutuje aj napr. na prednaskach. 



Preto si myslim, ze zaujem by o to bol. Nakolko absentuje mi vo vsetkych nazor, nazor ten 
studenstky. Za Vasu odpoveda dakujem. S pozdravom  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 18:07:46 
Zorganizovanie diskusneho fóra pripravujeme v spolupráci so zástupcami študentských 
parlamentov jednotlivých fakúlt, kde okrem iného chceme riešiť za účasti študentov všetky 
otázky súvisiace so štúdiom a ich pôsobením na univerzite s dôrazom na kvalitu výučby. Študenti 
majú možnosť prezentovať svoje názory na výučbu v rámci pravidelných ankiet, alebo 
prostredníctvom predsedov študentských parlamentov, s ktorými sa každý mesiac stretávam. 
Oceňujem váš záujem o riešenie tejto otázky a teším sa na stretnutie s vami na diskusnom fóre. 
 

Miska 
Na budúci rok maturujem, chodím na gymnázium s rozšíreným vyučovaním anglického a 
nemeckého jazyka. Bolo by možné využiť tieto jazykové znalosti pri štúdiu na univerzite?  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 18:01:12 
Tie možnosti využitia jazykových znalostí pri štúdiu na Ekonomickej univerzite sú veľké. 
Ponúkame študentom štúdium približne 60 predmetov v anglickom, nemeckom, francúzskom, 
španielskom jazyku a tri študijné programy na druhom stupni štúdia môžu študenti kompletne 
študovať v cudzích jazykoch. Sú to programy v anglickom jazyku (medzinárodný manažment), v 
nemeckom jazyku (medzinárodný finančný manažment) - v spolupráci s univerzitou M. Luthera 
v Halle a vo francúzskom jazyku program - manažment predaja v spolupráci s univerzitou v 
Grenobli. 
Študenti, ktorí študujú v nemeckom jazyku po ukončení štúdia získavajú dvojitý diplom. Zároveň 
každý rok odchádza do zahraničia na jedno až dvojsemestrálne študijné pobyty približne 180 
študentov univerzity. 
 

vila amalka 
Nebude to tak, že euro viac prinesie ekonomike ako celku ale občan s priemerným a 
podpriemerným prijmom si zase o nejake to percento za tento eurošpás priplatí? A nepomôže ani 
monitoring cien úderky jednoty dôchodcov.  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 17:50:29 
Prechod na euro na Slovensku považujem za správny krok uskutočnený vo vhodnom čase. 
Jednoznačne, výhody z prechodu na euro sú väčšie ako riziká spojené s eurom. Euro by malo aj v 
budúcnosti zabezpečiť stabilitu slovenskej ekonomiky, hospodársky rast a prosperitu, a ten by sa 
mal pozitívne prejaviť aj vo vzťahu k občanom. 
Pozitívny vplyv bude z hľadiska úspor na transakčných nákladoch, pretože budú odstránené 
poplatky pri výmenách medzi korunami a eurami (aj pre ľudí pracujúcich v EÚ zo SR to prinesie 
úspory), zanikne aj kurzové riziko medzi slovenskou korunou a eurom. Z problémov v súvislosti 
s eurom sa väčšinou uvádza riziko zvýšenia cien. Toto by malo byť eliminované duálnym 



uvádzaním cien, pripravovanými aktivitami pri monitorovaní cien ako aj informačnou kampaňou 
a dôkladnou kontrolou. 
 

Martini 
Ako vnímate názory, že Ekonomická Univerzita uprednostňuje kvantitu (najmä počtu 
absolventov a prijatých študentov) pred kvalitou (vedeckým výskumom).  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 17:26:25 
Prijímanie väčšieho počtu študentov na štúdium v minulom období súviselo aj so systémom 
prideľovania finančných prostriedkov zo štátneho rozpočtu pre školy, ktoré zabezpečujú 
ekonomické odbory.Bolo totiž vhodné mať viacej študentov, a tým aj viac dotácií. Zohľadňoval 
sa pritom aj veľký záujem o štúdium na univerzite. Je však zrejmé, že takýto stav mal negatívny 
vplyv na kvalitu výučby (počty 25 až 30 študentov v jednej študijnej skupine). V posledných 
dvoch rokoch sa systém zmenil a na univerzite je jednoznačná orientácia na kvalitu všetkých 
činností učiteľov a študentov. Cieľom totiž je zaviesť na univerzite taký systém kvality, aby 
univerzita mohla byť v budúcnosti akreditovaná podľa medzinárodných štandardov platných 
podľa EÚ. Bude si to však vyžadovať zmenu v myslení a konaní mnohých pracovníkov a 
študentov univerzity. Je to však vec, ktorá je nevyhnutná a bez nej nie je možný ďalší rozvoj 
univerzity. 
 

human 
Musí byť dobrý ekonóm aj veľmi dobrý matematik? Nemali by matematiku u vás učiť učitelia z 
matfyzu? Vraj sú na ekonomickej slabí učitelia z matiky.  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 17:15:59 
Konštatovanie "o slabých učiteľoch" matematiky odmietam. Ide o váš subjektívny názor. Na 
výučbu matematiky kladieme na univerzite veľký dôraz a považujeme ju za nevyhnutnú súčasť 
zvládnutia ekonómie. Od študentov vyžadujeme počas štúdia znalosti z matematiky, ekonometrie 
a operačného výskumu podľa profilov jednotlivých študijných programov. Je na študentoch ako 
možnosti štúdia z týchto oblastí zvládnu a využijú. 
 

tvrdy 
Poznáte nejakých úspešných a známych ľudí, ktorí absolvovali bratislavskú ekonómiu a presadili 
sa doma a v zahraničí?  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 17:07:49 
Univerzitu resp. VŠE doteraz absolvovalo takmer 70 000 absolventov. Mnohí z nich sú skromní a 
veľmi úspešní v SR a v zahraničí. Sú to ľudia všeobecne známi a uznávaní, ktorí pracujú v 
manažmente bánk, poisťovní, významných firmách, vysokých školách, výskumných ústavoch, 
ale aj v politike a v medzinárodných organizáciách. Ten zoznam mien by bol veľmi dlhý a preto 



nechcem menovať, aby som na niekoho nezabudol. Teší ma však tá skutočnosť, že mnohí úspešní 
absolventi sa k univerzite hlásia a s univerzitou spolupracujú. 
 

belo 
Som mladý človek a zarábam 25 tisíc, kde mám investovať svoje peniaze?  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 16:59:29 
Otázka investovania je individuálnym rozhodnutím každého. Vzhľadom na to, že ste mladý by 
snáď prichádzalo do úvahy investovanie z hľadiska vašej budúcnosti, a to riešenie bytovej 
otázky, pokiaľ ju už nemáte vyriešenú. V tejto oblasti sú viaceré možnosti. Napríklad stavebné 
sporenie, hypotekárny úver. Je to však len jeden z variantov a pri odporúčaní je potrebné mať aj 
iné informácie nielen o výške mzdy. 
 

Nobel 
Ako je to s ekonomickou vedou na Slovensku? Je tu niekto zrelý na Nobelovu cenu za 
ekonómiu?  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 16:49:48 
Možno konštatovať, že aj krajiny s bohatšou históriou a väčším počtom obyvateľov ako 
Slovensko, nemajú nositeľov Nobelových cien. Myslím, že v súčasnosti nie je reálne, aby v 
oblasti ekonómie niekto zo Slovenska v najbližšom období získal takéto ocenenie. Tajne dúfam, 
že sa tak raz stane a že niekto z mladšej a strednej generácie ekonómov ( najmä z tých, ktorí 
pôsobia v zahraničí) zo SR sa k takejto méte aspoň priblíži. Študenti a učitelia univerzity však 
budú mať možnosť sa na to opýtať jedného z nositeľov Nobelovej ceny profesora Aumanna , 
ktorý príde na univerzitu na prednášku a diskusiu 12. mája. tohto roku. 
 

ovecka 
Dobry den pan rektor, 
ak je to mozne, mohli by ste podat informacie o pocte prihlasenych studentov na studium na EU, 
konkretne na obchodnu fakultu na externe studium na akademicky rok 2008/2009. Dakujem  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 16:30:22 
Údaje o konečnom počte prihlásených sa ešte spracovávajú. V súčasnosti môžem konštatovať, že 
počet prihlásených uchádzačov na denné a externé štúdium je cca 10 500. Záujem o štúdium je 
približne rovnaký ako v minulom roku. Na externé štúdium na Obchodnú fakultu je prihlásených 
cca 300 uchádzačov. Z hľadiska prijímania na štúdium predpokladám, že každý uchádzač, ktorý 
úspešne vykoná prijímaciu skúšku na Ekonomickú univerzitu, bude prijatý na niektorú formu 
štúdia. 
 

silvinka 
Ste ženatý a máte deti?  



Rudolf Sivák 
28.03.2008, 16:24:13 
Som ženatý, mám syna a dcéru. Syn má ukončené vysokoškolské vzdelanie a dcéra tento rok 
končí. Za veľa vecí, čo som v živote dosiahol, vďačím porozumeniu manželky a detí. 
 

sisko 
Ktorým ministrom financií, hospodárstva ste radili alebo radíte? A prečo?  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 16:20:11 
Tým ministrom, ktorí mňa resp. univerzitu požiadali o odborné stanoviská, som ja a moji 
kolegovia tieto stanoviská poskytli a aj v budúcnosti poskytovať budeme. Univerzita má 
dlhoročnú spoluprácu s ministerstvom financií a hospodárstva. Niektorí ministri uvedených 
rezortov boli absolventi VŠE resp. Ekonomickej univerzity. 
 

marián 
Budú uprednostený na prímačkých na 2.stupen štúdia NHF fakulty domáci študentu z NHF pred 
ostatnými??? 
 
Dakujem  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 16:14:07 
Zásady pre prijímanie na štúdium schvaľuje akademický senát príslušnej fakulty. Senát NHF 
schválil zásadu, že absolventom fakulty, ktorí skončia štúdium na prvom stupni štúdia s 
priemerom do 2,5 bude odpustená prijímacia skúška a absolventi iných fakúlt budú konať 
prijímacie skúšky na druhý stupeň štúdia. Rektor rozhodnutie akadem. senátu nemôže meniť. 
 

anka 
Oblasť vzťahov učiteľov a študentov je často problémom vo vysokoškolskom vzdelávaní, ako je 
to na EU v Bratislave?  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 16:06:26 
Pri takom počte učiteľov, ktorí pracujú na univerzite a takom počte študentov, ktorí študujú, 
nemusia byť vždy vzťahy medzi nimi ideálne. Trvale sa však snažíme presadzovať partnerský 
vzťah medzi učiteľmi a študentami pri dodržiavaní dohodnutých pravidiel. Myslím si, že v tejto 
oblasti sa situácia zo semestra na semester zlepšuje a v mnohom tomu pomáhajú aj výsledky 
ankiet a hodnotení študentov. Na základe nich vedenia fakúlt a univerzity realizujú opatrenia na 
zlepšenie situácie v tejto veľmi dôležitej oblasti fungovania univerzity. Je to totiž zrejmé, že bez 
dobrých učiteľov a dobrých študentov nemôže byť dobrá univerzita. 
 

tomas 



Ako futbalista, čo si myslíte o výsledkoch futbalovej reprezentácie a výsledkoch trénera 
Kociana?  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 15:57:56 
Z posledných výsledkov futbalistov SR nemám radosť. Futbal je môj najobľúbenejší šport a aj 
ostatný zápas, výsledok a výkon s Islandom bol pre mňa veľkým sklamaním. Očakával som, že 
najmä futbalisti,ktorí sa veľmi dobre uplatňujú v zahraničí, budú pod vedením trénera Kociana 
dosahovať lepšie výsledky. Som však optimista a verím, že príde k náprave a reprezentácia bude 
účastníkom najbližšieho svetového šampionátu vo futbale. 
 

NHF 
Co je pravdy na tom, ze ma univerzita uz v sucasnosti zakupeny softwer na odhalovanie 
plagiatorstva?  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 15:51:56 
Problémom plagiátorstva sa vedenie univerzity zaoberá už dlhodobo a nielen v súvislosti s v 
minulom období medializovaným prípadom autora jedných skrípt (autor však nebol a nie je 
zamestnancom univerzity). Softwér na odhaľovanie plagiátorstva bude na univerzite inštalovaný 
v najbližšom období. Vybrali sme osvedčený softwér z jednej univerzity v Českej republike a už 
aj v tomto roku všetky bakalárske a diplomové práce musia študenti univerzity odovzdávať aj v 
elektronickej podobe. 
 

martinko 
Mam záujem o štúdium na ekonomickej univerzite., v tejto súvislosti ma zaujíma aké budem mať 
v praxi uplatnenie. Ďakujem  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 15:43:47 
Univerzita a jej jednotlivé fakulty profilujú absolventov na základe požiadaviek hospodárskej 
praxe. Máme akreditované študijné programy, ktoré pokrývajú potreby trhu práce v SR a v EÚ v 
oblasti manažmentu a ekonómie. Absolventi univerzity sa dlhodobo veľmi dobre uplatňujú v 
praxi. Univerzita spolupracuje s inštitúciami z praxe, kde viacerí študenti už počas štúdia 
vykonávajú odbornú prax. Vytvára to dobré predpoklady na ich uplatnenie po ukončení štúdia a 
zamestnávatelia majú dobré skúsenosti s absolventmi univerzity. Možno to dokumentovať aj 
skutočnosťou, že podľa poslednej analýzy záujmu podnikateľských subjektov o absolventov 
vysokých škôl vykonanou spoločnosťou Profesia, je najväčší záujem zamestnávateľov o 
absolventov Ekonomickej univerzity. 
 

Romana 
Vaša Magnificencia,na prestížnych univerzitách, najmä v zámorí, prednášajú mladí vedci zo 
Slovenska. Napriek ich úspechom v zahraničí, je to únik mozgov zo Slovenska.Neuvažujete o 



vytvorení mechanizmu, aby práve Ekonom. univ. v BA 
bola prvou univ., na ktorú prídu natrvalo pôsobiť naši mladí ekonómovia z o zahraničia  

Rudolf Sivák 
28.03.2008, 15:29:34 
Ja sa veľmi teším z absolventov univerzity, ktorí sú úspešní v zahraničí v akejkoľvek odbornej 
činnosti, ktorú vykonávajú. Osobitne som rád, ak pôsobia na univerzitách a vysokých školách. S 
viacerými z nich udržiavam ja a ďalší kolegovia z univerzity pravidelné vzťahy. V júni, resp. júli 
2008 plánujeme v spolupráci s viacerými absolventmi v zahraničí zorganizovať vedeckú 
konferenciu absolventov VŠE, resp. EU, ktorí pôsobia mimo SR ako vysokoškolskí učitelia alebo 
manažéri, s cieľom zapojiť ich ešte intenzívnejšie do spolupráce s univerzitou. V minulom roku 
sme už zorganizovali s niektorými absolventmi, ktorí pôsobia v zahraničí, medzinárodný 
workshop na tému Výučba experimentálnej ekonómie s využitím počítačov. Zúčastnilo sa ho 50 
zahraničných hostí, profesorov a doktorantov z viac ako 30 krajín. 
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